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Protokół nr 25/22  

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia 

i Spraw Społecznych 

z dnia 24 maja 2022 r.  

 

 Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 14.00 w siedzibie Urzędu Gminy Włocławek przy  

ul. Królewieckiej 7.  W posiedzeniu uczestniczyli Radni Gminy Włocławek- członkowie Komisji, Wójt 

Gminy Włocławek Pani Magdalena Korpolak – Komorowska, Sekretarz Gminy Włocławek Pan Piotr 

Stanny, Pani Elżbieta Grzegórska – Kierownik GOPS. 

W posiedzeniu uczestniczyło  8  Radnych - lista obecności Radnych stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z 

realizacji planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminy 

Włocławek z siedzibą w Kruszynie za 2021 r.  

6. Przedłożenie raportu o stanie Gminy Włocławek za 2021 r.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Włocławek wotum zaufania.  

8. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Włocławek za 2021 r.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego  i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Włocławek za 2021 r.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Włocławek absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 r.  

11. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej za 2021 r.  

12. Sprawozdanie z prac Komisji za 2021 r.  

13. Sprawy różnie.  

14. Zakończenie obrad.  

 

Ad.1. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych Radna Pani 

Magdalena Nowak o godzinie 14.00 otworzyła posiedzenie  komisji. 

 

Ad.2. 

Pani Przewodnicząca Magdalena Nowak  powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i na 

podstawie listy obecności jednocześnie stwierdziła quorum – 8 Radnych obecnych. 
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Ad.3.                                 

Pani Przewodnicząca odczytała proponowany porządek posiedzenia i zapytała czy ktoś proponuje 

jakieś zmiany do przedstawionego porządku obrad? 

Radny Pan Zbigniew Lewandowski poinformował, że kilkakrotnie składał wniosek o zajęcie się przez 

komisję stawkami opłat za świetlice wiejskie i do tej pory taki punkt się nie znalazł.  

Pani Wójt Magdalena Korpolak – Komorowska odpowiedziała, że takie zagadnienie będzie omawiane 

w sprawach różnych.  

Dalszych uwag do porządku obrad nie zgłoszono, w związku z tym Pani Przewodnicząca poddała pod 

głosowanie wniosek o pozytywne przyjęcie porządku obrad.  

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 4. 

Pani Przewodnicząca Magdalena Nowacka poinformowała, że wszystkie protokoły zostały dostarczone 

członkom Komisji   w celu zapoznania się z ich treścią i zapytała czy są jakieś uwagi do poszczególnych 

protokołów?  

Uwagi nie zostały zgłoszone, w związku z powyższym Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie 

kolejno :  

− Protokół nr 21/22 z posiedzenia Komisji  Edukacji Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Spraw 

Społecznych z dnia 07.12.2021 r. 

− Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

− Protokół nr 22/22 z posiedzenia Komisji  Edukacji Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Spraw 

Społecznych z dnia 11.02.2022 r. 

− Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

− Protokół nr 23/22 z posiedzenia Komisji  Edukacji Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Spraw 

Społecznych z dnia 29.03.2022 r. 

− Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

− Protokół nr 24/22 z posiedzenia Komisji  Edukacji Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Spraw 

Społecznych z dnia 30.04.2022 r. 

− Za przyjęciem głosowało – 7, wstrzymało się – 1.  

− Protokół z wspólnego posiedzenia z dnia 29.12.2021 r. 

− Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 5.  

Zabierając głos w tym punkcie Pani Skarbnik poinformowała, że Kierownik Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminy Włocławek z siedzibą w Kruszynie  przedstawiła na posiedzeniu Rady 

Społecznej SPZOZ  w dniu 17 maja 2022 r.  bilans za 2021r. oraz rachunek zysków i strat stanowiące 

elementy sprawozdania finansowego jednostki. Sprawozdanie z realizacji planu finansowego zostało 

pozytywnie zaopiniowane przez Radę Społeczną SPZOZ w dniu  17 maja 2022 r.  

Sprawozdanie podlega zatwierdzeniu przez organ zatwierdzający nie później niż w ciągu 6 miesięcy  od 

dnia bilansowego.   
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Dodała, że bilans na dzień  31 grudnia 2021 r. zamykający się kwotą 839 809,17 zł  po stronie aktywów 

i pasywów, rachunek zysków i strat  za okres od 1 stycznia 2021 r. do  31 grudnia 2021 r. zamykający 

się zyskiem w wysokości 159 178,79 zł.  

Pytań w temacie projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z tym Pani Przewodnicząca poddała pod 

głosowanie wniosek o pozytywne zaopiniowanie projektu omówionej uchwały.  

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 6.  

W tym punkcie jako pierwsza głos zabrała Pani Wójt Magdalena Korpolak – Komorowska, która 

przedstawiła Raport o stanie Gminy za 2021 r. poinformowała ponadto, że Raport o stanie Gminy 

Włocławek za rok 2021 jest zestawieniem najważniejszych danych i stanowi kompendium wiedzy 

o działalności zawierającym między innymi informację ogólne o gminie, działalności rady, budżecie i 

finansach,  realizowanych inwestycjach, gospodarce,  edukacji, pomocy społecznej, ochronie 

środowiska, bezpieczeństwie, strategii czy ochronie zdrowia. 

Dodała, że za nami bardzo trudny rok, pełen obaw, wyzwań i działań . Chcąc osiągnąć założone cele 

należało z uwagi na pandemię COVID -1 9 niejednokrotnie zmieniać sposób myślenia , działania i pracy. 

Nowa rzeczywistość pokazała jak ważne są dla nas podstawowe i zarazem uniwersalne wartości takie 

jak zdrowie, bezpieczeństwo, szacunek, ludzka solidarność.  

Z raportu o stanie gminy między innymi wynika, że w gminie w roku 2021 zostało zrealizowanych wiele 

inwestycji osiągnięto rekordowy poziom wydatków inwestycyjnych w stosunku do roku 2020, które 

wzrosły o 11,31% i wyniosły ponad 13 009 430,07 zł, , a kwota pozyskanych środków zewnętrznych 

wynosiła 15 978 461,20, środki rozliczone to kwota 5 959 999, 55 zł. 

Następnie Pani Wójt Magdalena Korpolak – Komorowska przekazała, że każdy z Radnych otrzymał 

raport i na pewno się z nim zapoznał, dlatego poprosiła o zadawanie pytań w tym zakresie.  

Członkowie komisji zwrócili uwagę na bardzo duże koszty utrzymania oświaty oraz subwencję 

oświatową, na którą niestety nie mamy na tą chwilę wpływu.  

Na tym dyskusja została wyczerpana.  

Pani Przewodnicząca przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

 

Ad. 7.  

Pan Sekretarz Piotr Stanny, zabierając głos w przedmiocie przedłożonego projektu uchwały 

poinformował, że zgodnie z art. 28 aa ust. 1 i ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym, wójt co roku przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy, który obejmuje podsumowanie 

działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii oraz 

uchwał rady gminy. Mając powyższe na uwadze, podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

Uwag oraz pytań nie zgłoszono, w związku z tym Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie 

wniosek o pozytywne zaopiniowanie projektu przedłożonej uchwały. 

Za  - 3, przeciw – 0, wstrzymało się – 5.  

 

Ad. 8.  

Pani Skarbnik Angelik Przybysz w tym punkcie omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu za 2021 r., 

informując, że Rada Gminy Włocławek w dniu 14 grudnia 2020 roku podjęła Uchwałę Nr XXIX/204/21 
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w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Włocławek na rok 2021 w następujących wysokościach: łączna 

kwota dochodów budżetu 43 888 333,17 zł w tym: dochody bieżące 39 514 619,00 zł, z tego: dochody 

(dotacje) celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych 

ustawami w wysokości: 9 270 850,00 zł, dochody majątkowe 4 373 714,17 zł. 

Łączna kwota wydatków budżetu  48 788 333,17 zł w tym: wydatki majątkowe 13 352 402,33 zł, wydatki 

bieżące: 35 435 930,84 zł. 

Na etapie realizacji, budżet  był wielokrotnie  zmieniany: 11 Uchwałami Rady Gminy Włocławek oraz 

w 24 przypadkach Zarządzeniem Wójta Gminy Włocławek zgodnie z upoważnieniem  Rady. Zmiany 

dotyczyły m. in. zwiększenia i zmniejszenia planu dochodów i wydatków budżetowych, jak również 

wielkości planowanych nakładów inwestycyjnych. 

Na dzień 31.12.2021 roku aktualny  budżet po zmianach dochodów, zwiększył się do kwoty 

52 368 935,36 zł, który zrealizowano w wysokości  54 301 582,86 zł, co stanowi 103,69 % planu (wzrost 

planu dochodów o 8 480 602,19 zł). 

Ostateczny plan wydatków po zmianach na 2021 rok wynosi 57 268 935,36 zł, który wykonano  

w kwocie 53 205 817,50 zł co stanowi 92,91 % planu (wzrost planu wydatków o 8 480 602,19 zł). 

Wynik budżetu za 2021 rok ostatecznie  zamknął się nadwyżką w kwocie  1 095 765,36 zł. 

Różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi stanowiła kwotę 5 008 259,84 zł. 

Plan przychodów budżetu po uwzględnieniu zmian wynosił 6 278 800,00 zł i został zrealizowany  

w kwocie 6 178 295,17 zł, z tego  zaciągnięto kredyt długoterminowy w kwocie 5 700 000,00 zł. 

Plan rozchodów budżetu po uwzględnieniu zmian na koniec 2021 roku  wynosił 1 378 800,00 zł, w tym  

z tytułu spłat kredytów i pożyczek – 1 278 800,00 zł. Wykonanie rozchodów obejmowało spłatę 

udzielonych pożyczek i kredytów.  Plan inwestycyjny na 2021 rok został zrealizowany  w kwocie 13 009 

430,07 zł. Na sfinansowanie zaplanowanych  inwestycji oprócz  planowych dochodów własnych, 

pozyskano  środki  zewnętrzne  w kwocie 9 096 935,59 zł  co stanowi wskaźnik 69,93 % pozyskanych  

środków na  wykonanie  zgodnie   z planem zadań. 

Stan zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na koniec 2021 roku wynosi                      

17 062 490,82 zł. Z wyżej wymienionej kwoty, kredyty długoterminowe stanowią kwotę 

16 976 891,00 zł, pożyczki  85 599,82 zł. 

W zakresie zadań zleconych przez administrację rządową zaplanowano dotację w kwocie 11 880 

933,59 zł, którą wydatkowano w kwocie 11 830 896,81 zł  tj. 99,58 % planu. 

Z tytułu opłat alkoholowych zaplanowano dochody w wysokości 131 760,95 zł z czego wpłynęła do 

budżetu kwota 116 312,38 zł co stanowi 88,28 % planu. 

Wydatki na realizację zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych i gminnym programie  przeciwdziałania narkomanii stanowią kwotę 131 760,95 zł na 

planowaną kwotę 109 164,08 zł. 

Na dzień 31 grudnia 2021 roku wykonanie  budżetu  ukształtowało się następująco: dochody  budżetu 

zrealizowano w wysokości 54 301 582,86  zł, z tego: dochody bieżące45 204 647,27 zł, dochody 

majątkowe  9 096 935,59 zł. 

Wydatki  budżetu  zrealizowano w wysokości 53 205 817,50 zł,  z tego: wydatki majątkowe   

13 009 430,07 zł, wydatki bieżące 40 196 387,43 zł. 
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Następnie Pani Wójt poinformowała, że cały materiał dotyczący sprawozdania z wykonania budżetu 

Państwo Radni otrzymali, w celu zapoznania się i przeanalizowania i poprosiła o ewentualne 

zadawanie pytań w tym zakresie.  

Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Pani Przewodnicząca przystąpiła do kolejnego punktu.  

 

Ad. 9.  

Projekt uchwały został przedłożony członkom Komisji, w związku z tym Pani Przewodnicząca zapytał, 

czy są pytania w tym zakresie? 

Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projektu uchwały 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Włocławek za 2021 r.  

Za głosowało – 3, przeciw – 0, wstrzymało się  - 5.  

 

Ad. 10. 

Projekt uchwały został przedłożony członkom Komisji, w związku z tym Pani Przewodnicząca zapytał, 

czy są pytania w tym zakresie? 

Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projektu uchwały 

w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Włocławek za 2021 r.   

Za głosowało – 3, przeciw – 0, wstrzymało się  - 5.  

 

Ad. 11.  

W tym punkcie Pani Grzegórska przedstawiła informacje z oceny zasobów pomocy społecznej. Jest to 

dokument, który systematyzuje dane na temat działalności samorządu oraz jednostek organizacyjnych. 

Głównie, to zbiór danych statystycznych np. liczba osób korzystających z pomocy społecznej zmalała 

względem ubiegłego roku, natomiast wzrosła liczba osób, którym udzielono pracy socjalnej oraz liczba 

osób starszych i niepełnosprawnych. Dane o sytuacji demograficznej i społecznej w gminie - 

rekomenduje się utrzymanie infrastruktury społecznej w należnym stanie reagując jednocześnie na 

potrzeby środowiska lokalnego. Dane o zasobach i rodzinach korzystających z pomocy społecznej - 

rekomenduje się udzielanie pomocy osobom i ich rodzinom w zależności od ich potrzeb i w miarę 

możliwości prawnych. Pracownicy GOPS w sposób ciągły monitorować będą środowiska na terenie 

gminy ze szczególnym uwzględnieniem rodzin i osób żyjących  w ubóstwie, w których zachodzi 

podejrzenie, że rodzina nie radzi sobie z pełnieniem funkcji wychowawczych. 

Pytań w tym temacie nie zgłoszono, w związku z tym Pani Przewodnicząca podziękowała i przystąpiła 

do kolejnego punktu.  

 

Ad. 12.  

Pani Przewodnicząca zapytała czy jest potrzeba, aby odczytywać sprawozdanie z działalności Komisji 

Edukacji Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych za rok 2021 ponieważ wszystkim 

członkom Komisji zostało ono przesłane na pocztę mailową. Radni zgodnie stwierdzili, że nie ma takiej 

potrzeby. Pani przewodnicząca podziękowała członkom komisji za wspólne posiedzenia w 2021 roku. 

 

Ad. 13.  

Sprawy różne: 
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Jako pierwsza głos zabrała Pani Wójt Magdalena Korpolak – Komorowska, która wypowiedziała się na 

temat różnicowania stawki opłat za świetlice w związku z wnioskiem Radnego Pana Zbigniewa 

Lewandowskiego.  

Głos zabrała również Pani Małgorzata Krzeszewska, która przekazała, że Gmina Włocławek posiada 

11 świetlic, w tym 8 świetlic jest objętych trwałością projektów.  Świetlice objęte trwałością projektów  

nie mogą być wynajmowane odpłatnie. Gmina może pobierać opłaty jedynie za wyposażenie, które 

znajduje się w świetlicy.  

W 2021 r. było 26 umów na wynajem podpisanych z mieszkańcami Gminy Włocławek i 5  z 

mieszkańcami innych gmin.  

Pani Wójt odczytała opinię prawną z dnia 8 kwietnia br. sporządzoną na rzecz Gminy Włocławek, z 

której wynika, że „ świetlice wiejskie to pomieszczenia przeznaczone do spędzania czasu wolnego, 

rekreacji i edukacji, rozwijania zainteresowań i integracji lokalnych społeczności. Świetlice te mają 

charakter obiektów użyteczności publicznej. Samorządy gminne zakładające świetlice wiejskie realizują 

w ten sposób zadania służące zaspokajaniu zbiorowych potrzeb wspólnoty mieszkańców. W 

orzecznictwie sądów administracyjnych dominuje stanowisko, że wójt gminy nie jest organem 

właściwym do wydania zarządzenia regulującego kwestie związane z zasadami korzystania ze świetlic 

wiejskich, w tym decydowania o zasadach odpłatnego lub nieodpłatnego korzystania z takich obiektów, 

jako obiektów użyteczności publicznej (…).  

Dodała, że „mając na względzie przywołane argumenty trudno uznać za uzasadnione i prawnie 

dopuszczalne różnicowanie stawek opłat za korzystanie ze świetlic wiejskich z uwagi na miejsce 

zamieszkania osoby zainteresowanej, trudno założyć bowiem, by mieszkaniec Gminy Włocławek 

korzystający komercyjnie z obiektu świetlicy robił to w sposób inny, niż osoba nie będąca mieszkańcem 

Gminy. Inaczej ocenić można preferencje dla organizacji promujących lokalną kulturę, zwyczaje, czy 

historię. Zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty samorządowej nie może być rozumiane prosto, 

jako ograniczone wyłącznie do mieszkańców danej gminy, prowadziłoby to bowiem do nieuprawnionego 

nierównego traktowania ze względu na miejsce zamieszkania, co jest sprzeczne z zasadami 

konstytucyjnymi”. 

Radny Pan Zbigniew Lewandowski poprosił o kserokopię opinii prawnej, na co Pani Wójt odpowiedziała, 

że nie jest to możliwe, ponieważ nie udostępniamy wewnętrznych dokumentów urzędu.  

 

Ad. 14.  

Z uwagi na brak kolejnych tematów Pani Przewodnicząca podziękowała wszystkim za przybycie, po 

czym zakończyła posiedzenie komisji o godz. 15.50.   

 

Protokół sporządziła:         

A. Seroczyńska  

                                                         

              Przewodnicząca 

       Komisji Edukacji Kultury i Sportu 

       Rodziny Zdrowi i Spraw Społecznych 

 

                 Magdalena Nowak 
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